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Construir un centre tecnològic 
que compti amb la participació 
d’empreses vinculades a la in-
formació, la comunicació i les 
noves tecnologies és una de les 
apostes més fortes per part del 
programa electoral de l’Alterna-
tiva a Canillo. El projecte, que 
segons el cap de llista, Gerard 
Bàrcia, encara està en una fase 
molt embrionària, respon a “la 
necessitat d’evitar que gent molt 
qualificada es vegi obligada a 
deixar Canillo perquè no hi tro-
ba feina” i té per objectiu “des-
envolupar l’economia més enllà 
del turisme, ja que la temporada 
d’hivern esdevé cada vegada 
més curta i cal buscar alternati-
ves”. A més, Bàrcia va explicar 
ahir durant la presentació de la 
candidatura que, tot i que enca-
ra no s’han definit els contactes 
amb les empreses que hi podri-
en participar, creu que podria 
ser una oportunitat molt bona 
perquè multinacionals o empre-
ses internacionals de prestigi 
s’hi instal·lessin. 

A banda d’aquesta iniciativa, 
l’Alternativa va explicar que el 
seu programa electoral apos-
tarà per impulsar les ajudes a 
l’habitatge. En aquest sentit, Va-
nessa Casal, tercera de la llista, 
va apuntar que es projectaran 
ajudes per a la gent jove i per a 
totes aquelles persones amb di-
ficultats a l’hora de comprar un 
pis, que es materialitzaran amb 

subvencions o bé amb la cons-
trucció de pisos socials. Casal va 
assenyalar també que en matè-
ria d’urbanisme l’Alternativa té 
la intenció de fer més zones en-
jardinades i de passeig, per “de 
millorar la qualitat de vida dels 
veïns de Canillo”. 

Pel que fa l’àmbit social, la 
quarta a la llista, Verònica Man-
dicó, va prometre adaptar els 
horaris de les escoles bressol per 
aconseguir la conciliació entre la 
vida laboral i la familiar. Entre 
aquestes propostes l’Alternativa 
també hi inclou la promesa de 
construir un centre d’acollida per 
als padrins i oferir ajudes a les 
famílies monoparentals, als ma-
lalts i a les víctimes de violència 
domèstica, així com potenciar el 
servei d’atenció domiciliària.  

El programa electoral també 
s’imposa el repte de fer del medi 
ambient, juntament amb l’activi-
tat agrícola i ramadera, “un dels 
pilars de la competitivitat social 
i econòmica, amb repercussió 
en el turisme”. El número dos 
de l’Alternativa, Xavier Riba, 
va explicar que aquest repte es 
tradueix en l’impuls a la creació 
d’una agrobotiga on es promo-
cionarien els productes elabo-
rats a Canillo. 

Bàrcia vol un parc tecnològic a 
Canillo per diversificar l’economia

MÒnica LLorens

Mandicó, Bàrcia, Riba i Casal ahir durant la presentació de la candidatura. 

L’Alternativa promet dur a terme una política “transparent i responsable” 

anna BuRgstalleR
caniLLo

PRESENTACIÓ DE L’ALTERNATIVA 

Gerard bàrcia va anunciar també que el 
seu programa electoral es marcarà com 
un dels objectius de pes potenciar el tu-
risme a la primavera, a l’estiu i a la tar-
dor. Unes èpoques de l’any que encara 
són “més fluixes del que haurien de ser”. 
i és que pel número u de l’alternativa, 
Grandvalira ha fet “una feina excel∙lent 
a l’hora d’impulsar l’esquí”, però caldria 
que tingués en compte possibles activi-
tats per practicar a l’estiu i passar així de 
ser un domini esquiable a una estació de 
muntanya. aquesta proposta s’ha de fer 
des del Comú, ja que actualment és pro-
pietari del 51 per cent d’ensisa, societat 
explotadora de soldeu - el tarter. 

aquesta és, doncs, una altra proposta 

per part de l’alternativa, que defineix 
l’actual Comú com “una corporació que 
només es dedica a fer gestió i adminis-
tració, que no fa política ni impulsa nous 
projectes”. 

bàrcia confia que el poble apostarà 
per la seva candidatura, ja que presenta 
una llista “plural, oberta i àmpliament 
representativa de la societat canillenca”, 
i que si finalment l’alternativa guanya 
les eleccions el 2 de desembre, “farem 
una política transparent, rigorosa, objec-
tiva, eficaç i responsable tot duent a ter-
me projectes innovadors molt necessaris 
per a la parròquia de Canillo, invertint 
en qualitat de vida i vetllant per la seva 
sostenibilitat”. 

Potenciar el turisme tot l’any, un punt pendent

> Les ajudes a 
l’habitatge són un 
altre dels punts 
forts del programa
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REPRESENTANTS EXTERIORS

Vives rep deu cartes credencials
b

EL PERIÒDIC
LA SEU D’URGELL

Els diplomàtics lloen
l’enfortiment de les
relacions amb Andorra

El bisbe d’Urgell i copríncep d’An-
dorra, Joan Enric Vives, va rebre ahir
al matí les cartes credencials de deu
ambaixadors de diversos països
d’arreu del món en un acte celebrat
al Palau Episcopal de la capital altur-
gellenca. Vives va estar acompanyat
per la ministra d’Afers Exteriors, Me-
ritxell Mateu, i del representant del
copríncep al Principat, Nemesi Mar-
quès.

Concretament, Vives va rebre les
cartes credencials dels ambaixadors
de Panamà, Omar Jaén; Gran Breta-
nya i Irlanda del Nord, Denise Holt;
Israel, Raphael Schutz; Azerbaidjan,
Mammad Aliyev; Eslovènia, Peter Re-

berc; Letònia, Janis Karklins; Suïssa,
Jean Philippe Tissières; Canadà, Mal-
colm McKechnie; Bulgària, Iván Yan-
kov; i Mèxic, Jorge Zermeño.

Els diplomàtics acreditats van po-
sat èmfasi en l’enfortiment de les re-
lacions entre els seus respectius es-
tats i el Principat. En aquest sentit,
l’ambaixador de Panamà va ressal-
tar les semblances entre tots dos
països, tant per l’extensió geogràfica
com per l’orientació econòmica, ja
que el sector serveis té un pes molt
importants en els dos estats.

Per la seva banda, l’ambaixadora
Denise Holt va aprofitar per mostrar
la predisposició del seu país per ne-
gociar acords sobre la doble imposi-
ció si es donen les circumstàncies
adequades. A més, la representant
va manifestar que s’estudiarà la de-
manda efectuada pel Govern andor-
rà pel que fa a la circulació de perso-
nes. H33 Holt, Mateu i Vives, ahir, al Palau Episcopal.

TONY LARA

L’ambaixador
Bregolat
presenta el
seu nou llibre

REVOLUCIÓ XINESA

L’ambaixador espanyol Eugeni
Bregolat presenta demà el seu
nou llibre a les 19:30 hores a la
seu social de Crèdit Andorrà. La
presentació de l’obra –La segunda
revolución china– anirà a càrrec
del professor de l’IESE Alfredo
Pastor, que ha estat degà de la
China Europe International Busi-
ness School de Xangai i que ac-
tualment és membre del seu con-
sell acadèmic. Cal recordar que
Bregolat va ser, durant deu anys i
dues etapes diferents, ambaixa-
dor al país asiàtic, vivint de pri-
mera mà els profunds canvis que
ha viscut el país. H

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

L’Alternativa de Canillo proposa
la creació d’un parc tecnològic

CANDIDATURES DE LA PARRÒQUIA ALTA

b

JAUME VENTURA*
CANILLO

E
l candidat per l’Alternativa
a Canillo, Gerard Bàrcia, va
explicar ahir algunes de les
línies mestres que forma-

ran el seu programa electoral. Un
dels projectes més ambiciosos és la
construcció d’un parc tecnològic per
diversificar l’economia parroquial i
evitar la fugida i promoure l’arriba-
da de personal qualificat.

El centre, segons les intencions de
Bàrcia, aniria destinat a empreses
nacionals o estrangeres relacionades
amb el món de la comunicació. El
candidat fins i tot va destacar que
una de les activitats que podria aco-
llir seria la d’un centre internacio-
nal de traducció. Finalment, va re-
marcar que el centre hauria de tenir
poc impacte visual i que no compor-
taria un augment de tràfic comu-
nal: «Es distribuiria tot a través de la
xarxa, per la qual cosa no hi hauria
molèsties amb vehicles pesants».

UN PROJECTE OPTIMISTA / D’altra ban-
da, Bàrcia va definir la llista que en-
capçala com a «plural, oberta i repre-
sentativa de la societat canillenca».
Tot i això, va lamentar que no s’ha-
gués pogut concretar un acord amb
forces centristes: «Ens hagués agra-
dat, perquè part del centre és proper
i tenen cabuda en el nostre projec-
te».

Quant a les propostes d’àmbit so-
cial, Bàrcia va manifestar que fo-
mentarà l’atenció social i la inserció
a la societat en els casos que sigui

necessari, fent especial atenció a les
famílies monoparentals, a les vícti-
mes de la violència domèstica i a les
persones dependents, entre d’altres.
En aquest camp, la número quatre
de la llista, Verònica Mandicó, va ex-
plicar que apostaran per adaptar els
horaris d’escoles bressol i extraesco-
lars a les realitats de les famílies i
que estan estudiant la creació d’un
centre d’acollida per a la gent gran o
discapacitada.

Pel que fa a l’urbanisme, la núme-
ro tres, Vanessa Casal, va destacar
que no busquen canviar l’estil de Ca-
nillo, sinó «fer una parròquia més
agradable, amb més zones de pas-
seig». A més, va anunciar ajudes per
trobar habitatge, en forma d’edificis
socials o a través de convenis amb
empreses del sector privat. H
*jventura@andorra.elperiodico.com

TONY LARA

33 Mandicó, Bàrcia, Riba i Casal, ahir, durant la presentació de l’Alternativa a Canillo.

Bàrcia diu que la
iniciativa aniria
destinada a
diversificar l’economia

a més
ENCISA HAURIA DE POTENCIAR
LA SEVA ÈPOCA SENSE NEU

< El número dos de la llista,
Francesc Xavier Riba, va explicar
que volen donar un cert impuls a
l’agricultura i la ramaderia, amb
mesures com ara obrir el ventall
de nous cultius. A més, va
destacar que volen arreglar les
condicions de les vies ferrades i
que busquen que el paisatge
estigui en condicions òptimes de
cara al turisme: «A més de la
rendibilitat, s’ha d’aconseguir que
la gent que ens visita vegi que tot
l’entorn està cuidat».

< D’altra banda, Bàrcia va indicar
que, segons ell, l’estació d’Encisa
hauria de ser en un futur no
massa llunyà una estació de
muntanya que potenciï l’època
entre primavera i tardor:
«Granvalira té un domini esquiable
molt gran, però té l’assignatura
pendent de la temporada que no
és de neu. Si Encisa no juga
aquest paper, l’Administració sola
poca cosa podrà fer-hi. Com a
estació d’esquí s’ha d’obrir i
potenciar, no hi ha cap dubte».
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L’Alternativa aposta per crear un parc
tecnològic a la parròquia de Canillo

La llista vol impulsar una botiga en la qual es vendrien productes agrícoles ecològics
Pere Moliné

Canillo
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“El parc tecnològic ens
permetrà obrir fronteres
i que certes empreses
estrangeres es puguin
instal·lar a la parròquia”

Gerard Bàrcia
����	������� �
�����$��

“Volem impulsar l’agro-
botiga, un establiment
on es vendrien produc-
tes ecològics elaborats

a la parròquia”

Francesc Xavier Riba
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Les frases

Bàrcia i Riba van donar ahir a conèixer les propostes per a Canillo. FERNANDO GALINDO

Units per al
Progrés vol 
impulsar el
turisme de 
la parròquia 
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